
Protokół nr 11/2011 
Z posiedzenia Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 

Rady Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich 
odbytej w dniu 28 listopada 2011 roku 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 09:30 

Godzina zakończenia obrad: 10:15 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

 

W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

Krzysztof Gnach   Przewodniczący Komisji 

Jacek Górowski   Zastępca Przewodniczącego 

Danuta Tkaczonek    Sekretarz 

Dariusz Gancarz   Członek 

Ponadto uczestniczyli: 

Bożena Kurczyna   Skarbnik Gminy 

Ewa Figzał    Zastępca Burmistrza  

Ryszard Sobala   Komendant Straży Miejskiej 

Sylwia Sobala    Kierownik Wydziału SO 

Piotr Szymański   p.o. Kierownika Wydziału IGP 

 

Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił 
PORZĄDEK OBRAD: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Analiza i opiniowanie projektu budżetu na rok 2012 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad. 



 
Ad. 1. Przyjęcie porządku obrad.  

Porządek obrad został przyjęty. 

 
Ad. pkt. 2. Analiza i opiniowanie projektu budżetu na rok 2012 

 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, przystąpiła do omówienia Działu 754 
Bezpieczeństwo, a w tym rozdział 754 12 Ochotnicze Straże Pożarne. W rozdziale 
tym ogólnie zaplanowano kwotę 460 tys zł w tym 300 tys stanowić będzie dotacja dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Stolcu na zakup samochodu ratowniczo- 
pożarniczego, natomiast 160 tys będą stanowiły wydatki bieżące związane z 
finansowaniem Ochotniczych Straż Pożarnych. W porównaniu do roku 2011 na 
wydatkach bieżących zakłada wzrost. W roku 2011 na wydatki bieżące planowana 
była kwota 139 tys, natomiast teraz jest 160 tys. W roku 2011 zaplanowano już trakcie 
roku budżetowego dotacje dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Braszowicach w 
wysokości 380 tys zł, samochód już został zakupiony. Następnie w rozdziale 754 14 
Obrona cywilna, w tym rozdziale otrzymują dotację celową od Wojewody w 
wysokości 1000 zł, dokonywane są drobne zakupy niezbędne do prowadzenia tych 
zadań określonych przez Wojewodę. Ostatni rozdział tj., 754 16 Straż Miejska, 
wydatki są planowane na poziomie roku ubiegłego, praktycznie to samo. Budżet jest 
otwarty, nie jest sztywny. Myśli, ze wielkości planowanych wydatków powinny być 
wystarczające. Powiedziała również o rezerwie, która znajduje się w rozdziale 758 
„różne rozliczenia” pozycja „f” kwota 130 tys zł.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach otworzył dyskusje. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, również wypowiedział się na temat 
budżetu, i że pozytywnym akcentem jest strona dochodów, które może w przyszłym 
roku będą większe. Są to m.in. dochody pochodzące z mandatów (fotoradarów). 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, słyszał ostatnio, że w miejscowości Jaworek mieszkańcy skarżą się, ze po 
otwarciu drogi powiatowej, która prowadzi do Henrykowa, prędkość jest tam w 
sposób znaczący duża.  
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, odpowiedział, że dość skrupulatnie 
zajęli się tym tematem. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zadał pytanie, planowana jest w przyszłym roku inwestycja pod nazwą 
„Rewitalizacja Parku Miejskiego”, czy w związku z tą inwestycją jest planowane 
doposażenie o monitoring? 



 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, odpowiedział, że nie było jeszcze 
rozmów na temat zmiany monitorowania tej dolnej części parku. Wie, że monitoring 
ma być rozszerzony o nowy Orlik. Ale myśli, że nie ma żadnych przeciwwskazań, 
żeby zamontować tam kamerę. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, jednak sugeruje, aby to mieć na uwadze. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiedziała, że monitorowanie miasta Pan 
Burmistrz bierze pod uwagę we wszystkich newralgicznych punktach, a punktów 
takich jest dużo.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał o budowę oświetlenia na terenie miasta i inwestycja dostawa i 
montaż lamp oświetleniowych zasilana energią słoneczną na terenie wiejskim, czy 
ma Pani rozeznanie ile będzie zakupionych punktów oświetleniowych? 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, powiedziała, że jeżeli chodzi o ten milion zł, to 
jeżeli wejdą w program finansowy, to to zadanie będzie realizowane. Chodzi o to 
żeby mieć środki na to, żeby te ulice, które będą zakwalifikowane i w tych punktach, 
w których musza być dokonane wymiany, to jest to 100 tys, natomiast milion będzie 
wydatkowany, jeżeli gmina wejdzie w projekt. 
 
Ad. pkt. 3. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, nawiązał do sprawy dot. Radnej Jolanty Mitręgi, powiedział, że 
Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że Pani Radna w dniu 7 listopada 
złożyła pisemną rezygnację z członkowstwa w Komisji Rewizyjnej, i że na najbliższej 
sesji zostanie uzupełniony skład niniejszej Komisji. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zwróciła się do Pani Burmistrz. Stowarzyszenie 
Animatorów Kultury udzieliło dwóch opinii w trybie postępowania przez 
Burmistrza dot. powoływania Dyrektora ZOK-u, jedną opinię, jako 
wiceprzewodniczący tego stowarzyszenia wystawił Pan Stanisław Susz, pismo 
datowane na 15 grudnia br. A drugą opinię wystawiła Pani Joanna Tofel, pismo jest 
datowane na 8 września br. Ponieważ Stowarzyszenie SAK od jakiegoś czasu 
również prowadziło działalność kulturalno- rozrywkowa dosyć intensywną, 
współpracując z instytucjami kultury, nie tylko w Ząbkowicach, pozwoliła sobie 
zainteresować się tą działalnością, zaskoczona niektórymi kwestiami, które miały 
miejsce wokół ZOK-u, i stwierdziła, że Stowarzyszenie SAK jest nielegalne, działa 
nielegalnie. To Stowarzyszenie nie jest zarejestrowane w KRS, ani w rejestrze 
ewidencji prowadzonej przez Starostę Ząbkowickiego. W myśl prawa o 
stowarzyszeniach finalnym punktem, aby stowarzyszenie mogło funkcjonować jest 



fakt jego zarejestrowania. Ci Państwo posiadali świadomość tego w dniu, kiedy 
składali te pisma. Oczekuje od Pani Burmistrz, jako osobę nadzorującej działalność 
instytucji oświatowych podjęcia stosownych decyzji. Pani Tofel jest Dyrektorem 
szkoły podstawowej w Zwróconej, jest osobą, od której powinno się wymagać 
wzorowej postawy i zawodowej i społecznej.  
A kwestię Pana Susza, kieruje do Pana Przewodniczącego prośbę o wyjaśnienie o 
rozstrzygnięcie, ponieważ Pan Stanisław jest Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej. 
I nie wyobraża sobie, żeby osoby, które poświadczają swoim podpisem, że takie 
stowarzyszenie działa legalnie, a nie jest legalnie, nie wyobraża sobie, żeby pełnił 
funkcję Wiceprzewodniczącego RM i reprezentował Radę na takim stanowisku. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powiedział, że obiecuje, że porozmawia z Panem Wiceprzewodniczącym 
Stanisławem Suszem i dopyta się, dlaczego jest tak, jak Pani to przedstawia. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, dodała, ze dzisiaj zapomniała wziąć stosowne 
informacje, które przekazała. Posiada na piśmie stosowne pismo od Starosty 
Ząbkowickiego, z KRS i od Prezesa Sądu we Wrocławiu. Dodała jeszcze, że 
Stowarzyszenie faktycznie ubiegało się o rejestrację, starali się 6 razy. Ostatnie 
zarządzenie sądu miało miejsce w 2010 roku, które skończyło się zwrotem 
wszystkich dokumentów, czyli w 2010 roku już było wiadomo, że to stowarzyszenie 
jest niezarejestrowane. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, poprosiła o sprecyzowanie pytania do niej. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, powiedziała, że oczekuje, że Pani Burmistrz wyjaśni tą 
sprawę z Panią Joanna, a co Państwo zrobią to jest Państwa decyzja, informuje, jaka 
sytuacja istnieje. Uważa, że osoba, która zajmuje tak eksponowane stanowisko, jakim 
jest Dyrektor szkoły podstawowej, a ucieka się do poświadczania takiego pisma w 
imieniu zarządu stowarzyszenia SAK, to jest nieistniejące stowarzyszenie po prostu. 
I nie wie, kogo reprezentowała Pani Tofel i co miała na celu. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiedziała zdanie wyjaśnienia, zwyczajowo, 
jeżeli były jakieś zapytania kierowane do ZOK- u wypowiadały się w sprawach dwa 
stowarzyszenia, Teatr Miejski Pani Józefy Grzędy i Stowarzyszenie SAK, nie jest 
obowiązkiem Urzędu sprawdzanie dokumentów. Zatem poproszono o takie opinie 
w momencie, kiedy były różnego rodzaju prowadzone prace w celu wyłonienia 
Dyrektora ZOK- u. Jej wiedza w tym zakresie, czy ktoś ma stosowne dokumenty czy 
nie, nie była w tej materii pełna, stąd informację Pani Radnej przyjmuje. Natomiast 
zwyczajowo do tych dwóch stowarzyszeń kulturalnych zwracano się z prośbą o 
opinię. Dodała, że rozmawiała z nadzorem prawnym, jak faktycznie umocować 
prawnie, z kim mają się kontaktować itd., jeżeli biorą pod uwagę spis stowarzyszeń, 
który jest w powiecie, gdzie można by było ewentualnie wyłonić, jakąś grupę 
stowarzyszeń opiniotwórczych, to takiej listy na ten moment nie było, i nie ma 
również. Natomiast Stowarzyszenia, które działają na terenie gminy i naszego 
powiatu, są stowarzyszeniami, które prowadzą szeroko zakrojona działalność. 



Typowymi teatralnym stowarzyszeniami były te dwa. Stąd jest sytuacja, jaka jest, i 
stąd stowarzyszenia wydały opinię w swoim imieniu. Nie jej rolą jest oceniać, czy 
mają stosowne dokumenty, czy nie. Natomiast, jeżeli, ktoś z członków tego 
stowarzyszenia jednego czy drugiego pełni jakieś inne funkcje, myśli, że to jest 
odrębna sprawa w kwestii wydawania opinii nie warunkuje, czy opinie mogą wydać 
czy nie mogą wydać instytucje, stowarzyszenia, które mają umocowanie prawne, czy 
nie mają dopiętych tych elementów prawnych. Podkreśliła, że zwyczajowo dostała 
informację, że wypowiadają się w kwestiach ZOK-u, dlatego zostały zadane pytania i 
odpowiedź została uzyskana.  
 
Radna Danuta Tkaczonek, ad vocem, dodała, że nie powiedziała tego z pretensja, że 
czegoś Pani nie wiedziała, ona też o tym nie wiedziała, dowiedziała się dokładnie we 
wrześniu, kiedy otrzymała stosowne pisma, kiedy zainteresowała się, bo dla niej nie 
jest do pomyślenia, jeżeli coś nie istnieje, to nie wypowiada się w imieniu instytucji, 
która nie istnieje. Tylko poddaje problem, bo dla niej jest rzeczą istotną, że osoby, 
które posiadały wiedze, że to stowarzyszenie nie istnieje, nie jest zarejestrowane, nie 
ma dokończonej formuły prawnej, mimo wszystko wydają oświadczenia, że takowe 
stowarzyszenie funkcjonuje legalnie i na dodatek może wydawać opinie, które są w 
procedurze formalno prawnej istotne dla Pana Burmistrza. San fakt, że wprowadzili 
w błąd i niejako połączyli siebie z tą decyzją jest dla niej przynajmniej naganne, 
podnosi temat zatrudnienia tych osób, ponieważ są to osoby publiczne i dają niejako 
przykład i przyzwolenie na dalsze działanie innych osób, i uważa, że nie powinno to 
mieć miejsca. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiedziała, że nie jest rolą urzędu zabraniania 
komuś nazywania się tak czy inaczej. Do tej pory zwyczajowo proszone były te 
stowarzyszenia, ponieważ one były aktywne, wychodziły na zewnątrz, robiły 
różnego rodzaju przedstawienia pod opieką ZOK-u. Dlatego zaistniała taka a nie 
inna sytuacja, natomiast nie będzie oceniała, czy osoby te pracują gdzie indziej i 
uważa, że nie jest to podstawa do tego, że Urząd został wprowadzony w błąd, gdyż 
pytali się tych stowarzyszeń, które aktywnie działają w ZOK-u. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zamknął ten temat, oraz dopowiedział, że postara się do następnego 
posiedzenia Komisji zainteresować się sprawą i członkom Komisji przedstawić 
stosowne informacje. 
 
Radny Dariusz Gancarz, zadał pytanie odnośnie ulicy partyzantów, że są tam 
wysypywane śmieci, Pan Karaszewski zgłaszał. Tam gdzie zawsze zalewa na ulicy 
Kłodzkiej. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala, odpowiedział, że tak. Pan 
Karaszewski m.in. przychodził do niego w sprawie wyczyszczenia tego cieku 
wodnego, ale to było, co najmniej rok temu. 
Tam jest problem infrastruktury. 
 



Radny Dariusz Gancarz, powiedział, że należałoby zrobić porządek wzdłuż cieku 
wodnego, gdyż ciągle się tam zatyka. 
 
W związku pojawieniem się p.o. Kierownika Wydziała Infrastruktury i Gospodarki 
Przestrzennej Piotra Szymańskiego 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, powtórzył pytanie dot. inwestycji dostawa i montaż lamp oświetleniowych. 
 
p.o. Kierownika Wydziała Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 
Szymański, odpowiedział, że jest przewidziane 100 sztuk lamp, jest to program 
rządowy na terenie wiejskim. W tym programie będzie dofinansowanie 50%. Jedna 
lampa wychodzi 16 tys brutto.  
Omówił jak wyglądały przygotowania do programu i system świecenia lamp,  
o czyszczeniu, konserwacji i kosztu baterii. 
Wniosek został złożony, który zawierał poszczególne miejscowości, nr działki, 
właścicielem musi być gmina Ząbkowice Śląskie. Niektóre lampy będą ustawione na 
terenie starostwa w porozumieniu z nimi. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał, kiedy nastąpi rozstrzygnięcie? 
 
p.o. Kierownika Wydziała Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 
Szymański, powiedział, że nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. 
 
Ad. pkt. 4 Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął posiedzenie 
obrad. 
 
Protokołowała  
Monika Gwóźdź 
 
                                                                                     Przewodniczący Komisji 
                                                                                             (-) Krzysztof Gnach 
 


